
Aan:         Hilvarenbeek 12-febr 2020 

De Gedeputeerden  

Hr van der Maat, Mevr Spierings, Hr Grashoff, Hr Merrienboer en de Hr van Gruijthuizen, 

Statenfracties van de Provincie Noord-Brabant 

VVD, FvD, CDA, SP, D66, GroenLinks, PVV, 50Plus, PvdD, Lokaal Brabant en CU-SGP, 

 

Geachte Gedeputeerden:  

Geachte Fracties: 

 

A.s. vrijdag 14 februari ligt besluitvorming voor met betrekking tot de datum waarop agrariërs een 

aanvraag moeten doen tot verbetering van hun stalsystemen om daarmee vermindering van de 

stikstof depositie te bereiken voor de natuur.  

Er is veel gediscussieerd over het perspectief van de agrariërs met betrekking tot de vermindering 

van de ammoniakuitstoot cq de vermindering van stikstofdepositie op de natuur. 

De besluitvorming zoals deze nu voorligt schiet zijn doel voorbij. Er wordt getracht de agrariërs te 

verplichten op korte termijn een vergunning aan te vragen met als doel de stalsystemen te 

verbeteren. Echter er lopen veel onderzoeken naar verbeteringen welke nog niet zijn afgerond. 

Hierdoor is het voor de agrariërs onmogelijk op deze termijn een keuze te maken welke 

verbeteringen passen binnen hun bedrijfsvoering.  

Het kan toch geen doel zijn dat de agrariërs op zinloze kosten worden gejaagd door systemen aan te 

moeten vragen die nog niet zijn goedgekeurd dan wel systemen die niet geschikt of niet optimaal zijn 

voor het huidige bedrijf. Sterker nog het zal leiden tot financieel ongecontroleerde beëindigingen cq 

faillissementen met alle maatschappelijke gevolgen van dien  

In onze Gemeente Hilvarenbeek zijn ongeveer 100 agrariërs actief welke mee willen werken aan 

systeemverbeteringen. Het moet dan qua tijd en kosten wel verantwoord zijn om juiste keuzes te 

maken en daar hun investering en bedrijfsexploitatie op af te stemmen 

Wij doen nadrukkelijk een oproep om de besluitvorming voor de verplichte systeem-verbetering-

aanvragen qua tijd af te stemmen op het landelijk beleid. Binnen deze tijd is het al moeilijk genoeg 

een verantwoorde keuze te maken uit systemen die nog in ontwikkeling zijn. 

Wij stellen voor om deze in ontwikkeling zijnde systemen vanuit uw perspectief te stimuleren en zo 

mogelijk hiervan het proces te versnellen waardoor voor iedereen een juist inzicht komt naar de 

verbeteringen cq vermindering van de stikstof neerslag in de natuur. Daarnaast vragen wij uw 

aandacht en steun voor het voorstel van de sector wat op 11 februari aan u is aangereikt. 

Daarnaast vragen wij om de stoppersregeling en de uitkoopregelingen zoals deze nu in gang zijn 

gezet enerzijds te stimuleren en anderzijds goed te sturen zodat het stikstof-verminderingseffect wat 

hier uit voortkomt zo effectief mogelijk te laten zijn. 

Laten wij die agrariërs die willen ondernemen hun daarin steunen met het kunnen maken van goede 

toekomst bestendige keuzes en laten wij deze werkgelegenheid niet teloor laten gaan aan niet 

haalbare regels en onmogelijke investeringen en bedrijfsexploitaties. 

 

Met vriendelijke groeten 

CDA-afdeling Hilvarenbeek 

Wim Lemmens Voorzitter 
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